
 

 

Indre By Lokaludvalg er en uafhængig lokal forsamling, der er oprettet af Københavns Kommune. 

Lokaludvalget fungerer som bindeled mellem københavnerne i bydelen og politikerne på Københavns 

Rådhus. 

11. april 2019 
J.nr. 2019-0028920 

Teknik- og Miljøforvaltningen 
 
 
 
 
 
 
 
Ultimo januar 2019 opfordrede Indre By Lokaludvalg offentligheden 
til at melde ind om de problemer, man måtte opleve med 
udeserveringer i Indre By.  
 
I perioden frem til lokaludvalgets møde den 14. marts 2019 modtog 
lokaludvalget en lang række henvendelser, hvoraf mange angik 
problemer med navngivne restaurationers udeserveringer. Se 
oversigten i bilaget. Jeg har også vedlagt henvendelser i deres fulde 
udstrækning, som ganske godt illustrerer problemerne. 
 
 
Lokaludvalget beder om en orientering om, hvordan forvaltningen vil 
håndtere de forhold vedr. udeserveringer, der fremgår nedenfor og i de 
vedlagte henvendelser. 
 
Endvidere beder lokaludvalget om en oversigt over arealer i Indre By, 
hvor der kan tillades udeserveringer. 
 
Endelig beder lokaludvalget om en orientering om baggrunden for 
tilladelsen til Restaurant Jacobsen til at have en udeservering på den 
anden side af Kultorvet. 
 
 
 
Denne henvendelse er sendt til Bevillingsnævnet, så det er orienteret 
om problemstillingen. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Bent Lohmann, 
formand 
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Bilag 

 

 

Nr. Adresse  Bemærkning fra borgeren 

1 Store Regnegade 
Ny Østergade. 
Ny Adelgade 

Det forekommer mig, at der er for 
lidt plads til udeservering på et 
fortov med kun én række fliser. På 
”mit” hjørne Store Regnegade – Ny 
Østergade, og i Store Regnegade og 
omkransende gader, f.eks. Ny 
Adelgade, må jeg ofte ud på gaden 
for at komme forbi 
udeserveringerne. Det er en 
udfordring, når der samtidig er tæt 
parkering. 

 

2 Gl. Strand Kort sagt, at der ikke længere er 
plads til fodgængere. 

Prøv at gå en tur langs Gammel 
Strand om sommeren. Alle går ude 
på vejen/cykelstien så café- og 
restaurantgæster kan sidde på 
fortovet. 

 

3 Sankt Annæ Plads  Jeg er rigtigt glad for det fine projekt 
de er blevet etableret på Sankt Annæ 
Plads, men som fodgænger har man 
lidt trange kår – primært på siden 
med lige husnumre. Cafeernes borde 
og beplantning efterlader ikke meget 
plads til fortov. Derudover virker 
beplantning i kummer alt for høj. 

 

4 Sølvgade Udeservering på et smalt fortov ved 
en meget trafikeret cykelsti. 
Sølvgade 32. 

 

5 Sankt Annæ Plads Generelt er det ok med 
lokalservering, men det kan blive 
meget småt med pladsen, når man 
både skærmer fortovet af med 
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planter og har udlejningscykler 
parkeret. Det kan så være svært at 
komme igennem de smalle passager, 
særligt hvis man har barnevogn eller 
trækker en cykel – som ved hotel og 
restaurant skt. Annæ. Jeg synes også 
det er lidt mærkeligt, at man uden 
for hotel Sankt Annæ har opsat 
permanente udendørs højtalere, der 
spiller baggrundsmusik på fortovet i 
sommersæsonen, selv når der ikke er 
gæster. 

 

6  Hej lokaludvalg, 

Det er et super-initiativ at få det her 
belyst, og at gøre det med 
mellemrum som I gør. 

Jeg har ikke idag nogen 
kommentarer, andet end at foreslå til 
Jeres overvejelser, at I næste gang 
laver undersøgelsen hen på 
forår/sommer, hvor der er kommet 
gang i løjerne i byen.  

I øjeblikket er det stort set kun de 
mest robuste rygere, der benytter sig 
af at kunne sidde udendørs, og de 
generer ikke. 

 

7 

 

 

 

 

 

 

 

 Kære Indre by Lokaludvalg 

Jeg er den mening at udeservering i 
indre by rigtig tit er til gene for 
beboerne. 

Mange gange føres der ikke opsyn 
med udstillingen, så den rykker sig 
længere og længere ud på gaden 
over fortove og indgangsdøre mm.  

Vi må mange gange som beboer i 
indre by gå ud på vejbanen for at 
komme forbi.  
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Mange cafeejer er skid…..e 
ligeglade med en lyftet pegefinger 
fra beboer eller kommune. 

 

8 Landemærket 
Kongens Nytorv 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hej. 

Et par eksempler på problemer: 

"Joe&thejuice" på Landemærket har 
(i sæsonen) så mange 
stole/borde/bænke, så man skal ud 
på "kørebanen" for at komme forbi. 
Jeg ved godt der ikke er almindelig 
trafik på lige den del af 
Landemærket. Men det er jo netop 
forbeholdt fodgængere og 
nødvendig trafik. Det samme 
problem støder man på andre steder. 
Der bør vel ikke tillades 
udendørsservering hvis der ikke er 
plads til at to f.eks. barnevogne kan 
passere hinanden på "fortorvet" 
foran siddepladserne. 

 

"Ravage" på Kgs. Nytorv spiller til 
tider musik igennem udendørs 
højttalere (det samme gør en del 
andre restauranter - f.eks. 
kiosken/kaffeudsalget på selve Kgs. 
Nytorv). Jeg synes det er 
møghamrende-irriterende at mine 
ører skal forurenes af musik fra 
højttalere ifm. udendørsservering og 
forretninger som spiller høj musik 
for åbne døre. Det øger støjniveauet 
i når jeg går igennem byen - og der 
er støj nok fra trafikken. 

 

9 Ny Adelgade Jeg oplever store problemer med 
både støj og røg fra Palæ Bars 
mange (rygende) “ude-gæster”. Jeg 
har påtalt problematikken over for 
Københavns Kommune, men blot 
fået det svar (fra en såkaldt 
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bylivsrådgiver, Herdis Szymanski), 
at kommunen intet kan stille op, idet 
Palæ Bar fjerner deres borde ved 
midnat (omend dette ikke hjælper på 
antallet af personer udenfor). 
Problematikken i Ny Adelgade er 
derudover stærkt forøget, eftersom 
Kongens Bar åbnede i 
naboejendommen til Palæ Bar sidste 
uge og idet Palæ Bar pt. er ved at 
indrette cocktailbar i lokalet mellem 
de to værtshuse (hvor der før var 
tøjforretning). Der er således sket en 
tredobling af beværtninger med 
udeservering - på en meget lille 
strækning - på blot en måned.  

 

10 St. Kongensgade  Fortovet på denne gade er for smalt, 
når det skal håndtere udeservering, 
trækkende cykler(pga. 
Ensretningen), rullekufferter og alm. 
fodgængere. Kigger med misundelse 
på den meget brede cykelsti, der 
forårsager, at cyklister ikke holder 
tilbage, når man skal med bussen. 

Gaden bliver bare værre og værre 
for gående. 

 

11 Studiestræde  

 

 

Hermed svar på jeres opfordring til 
at berette om problemer med 
udeservering.  

Jeg bor i Studiestræde 13 og er 
dermed indenfor de senere år blevet 
“nabo” til bl a., Bar7, Blume natklub 
og Mau Mau, alle beliggende 
indenfor Studiestræde 14-5. Det er 
jo grotesk!  

Der er jo ikke tale om udeservering 
med stole og borde.  

Men der er tale om at et stort antal 
gæster, og dørvogtere, opholder sig i 
gaden til stederne lukker kl04. Det 
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er både gæster som venter på at 
komme ind, gæster som forlader 
stederne, og gæster som er ude at 
trække frisk luft.  

Fortovet er desuden foran alle tre 
steder afspærret så dørvogterne 
lettere kan styre ind og udgang. Det 
betyder til gengæld at man som 
beboer skal ud på gaden op til flere 
gange, fordi fortovet ikke kan 
passeres.  

Så ikke alene er der højere musik, 
menneskelarm, tis, bræk og 
smadrede flasker fra det store antal 
mennesker der hver weekend tager 
ophold i gaden. Man forhindrer også 
at beboere kan færdes sikkert.  

Håber virkelig at I kan være med til 
at sætte fokus på at det ikke 
nødvendigvis er udeservering - det 
handler meget mere om ophold i 
gaden i alle nattetimer.  

 

12 Badstuestræde Her i badstuestræde, og i mange af 
de små gader, har udesevering total 
optaget hele fortovet, og presset de 
ældre og kørestolebruger ud på 
vejbanen! hvilket har gjort ældre og 
kørestole bruger til et særsyn 
herinde! men måske er det 
meningen?? Ældre medborgere har 
ikke på det sidste været favoritter i 
borgerrepræsentationen. 

Nogle mener så at det hele herinde 
skal gøres til gågader! men det vil 
ikke ændre på noget, 
restaurationerne vil så blot overtage 
hele gaden eller strædet! 
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13 St. Kongensgade Vedr. gener ved udeservering hos 
Restaurant VITA, St. Kongensgade 
25, 1264 K. 

Ovennævnte restaurant VITA har 
udeservering året rundt med borde 
og stole placeret på fortovet, hvilket 
bevirker, at man som fodgænger 
presses ud på cykelstien til fare for 
både cyklister og fodgængere. 

 

14 Gl. Strand  Udeserveringen på Gammel Strand 
er et problem. Flere restauratører har 
opsat hegn, der ofte gør det umuligt 
at passere på fortovet, især hvis 
restaurationsgæsterne placerer deres 
stole lidt anderledes end anvist. I 
den nuværende situation betyder 
udeserveringen også, at det næsten 
er umuligt at få parkeret sin cykel i 
nærheden af sit hjem. 

 

15 Hauser Plads  Prøv at se på Hauser Plads 30, her 
ligger en cafe, ejeren har taget det 
halve af ‘ vejbanen’, cykler optager 
plads på den anden side op ad 
legepladsens stakit. 

Der er cykelstativer lidt længere 
henne. 

Om sommeren er der barnevogne 
overalt. 

Hvis man er uheldig og komme med 
en bil, må man i godt vejr ofte ud og 
flytte cykler. 

 

16 Havnegade Hej med jer 

Først og fremmest er udeservering 
det, som er med til at gøre 
København til en levende by og et 
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yderst attraktivt turistmål. Så det 
skal vi fastholde mest muligt. 

Men der bør være nogle rammer, 
som sikrer at trafikken ikke hæmmes 
unødigt af ude serveringen. I vores 
område i Havnegade har vi 
restauranten “Den Vandrette”. Et 
dejligt og hyggeligt sted. Men når 
der er udeservering på fortovet lige 
foran restauranten, ja så fylder deres 
borde og bænke ofte så meget, at det 
kan være svært at passere, specielt 
for kørestolsbrugere eller 
gangbesværede. Så derfor bør der 
være rammer, og de skal 
indskærpes. 

Eller mange tak for den aktive 
involvering af os i debatten. 

Ha´ en fantastisk dag 

 

17 Frederiksborggade 
Nørre Farimagsgade 

Kære indre by lokaludvalg 

Jeg mener ikke udeserveringen på 
højre side af frederiksborggade 
mellem Nansensgade og Nørre 
Farimagsgade fungerer. Og på 
hjørnet overfor ved Trattori SUD. 
Det samme gælder højre side af 
Nørre Farimagsgade ned mod 
Vendersgade fx ved Barowski. Alle 
steder har borde på fortovet og er 
meget trafikeret med fodgængere. 
Det er næsten altid svært at komme 
forbi ikke mindst med fx barnevogn. 

 

18 Borgergade 
Fredericiagade 

Angående udeservering er der om 
aftenerne støj fra brugere af to 
værtshuse på hjørnet af Borgergade 
og Fredericiagade, og som hedder 
Black Swan og Borgerkroen. Støjen 
består af, at der samles mange 



 
 

Side 9 af 23 

mennesker på hjørnet og råber og 
taler meget højt. 

 

19 

 

St. Strandstræde 
Bredgade 
Fredericiagade  

 

Til Indre by lokaludvalg! 

St. Strandstræde er slem, især 
venstre side af gaden op mod 
Kongens Nytorv, desuden hvor 
gaden munder ud i Nyhavn. Der er 
jo ensrettet kørsel den vej, men er 
meget besværliggjort netop pga. 
borde, stole og parasoller. 

Ved Cafe Oscar på hjørnet af 
Bredgade og Fredericiagade, er 
sidstnævnte fortovsforløb ganske 
blokeret for fodgængere, når der 
sidder gæster, og fodgængere 
henvises til gaden. 

I Dublin, Irland, har jeg set at 
udeservering er indhegnet med et 
stofstakit, så ved alle hvor langt man 
kan brede sig i det offentlige rum 
ved opstilling af borde og stole, 
måske et forslag til kommunen i 
København til efterfølgelse? 
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Gl Strand Kære Indre by lokaludvalg 

Som beboer tæt på Gammel Strand 
oplever man daglig problemer med 
restauranter og barer på Gammel 
Strand. 

De sætter borde og stole ud på hele 
gangarealet på fortovet så man ikke 
kan passere. 

Har man barnevogn eller cykel med, 
bliver man nødt til at gå ud på 
gaden. 
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Dette er jo ulovligt så jeg er meget 
glad for at Udvalget tager op 
problemet. 

Det druer sig om fx.: Diamanten, 
The Bird and the Churchkey, 
Madam Chu's og Cocks*s & Cows. 

Det er blevet mere og mere udbredt 
de sidste år, at stole og borde sættes 
op på begge sider af fortov med en 
smal passage i midten. Men denne 
passage bliver mindre og mindre 
fordi stoler flyttes osv. Man føler, at 
man gør noget forkert når man 
kommer gående på fortovet midt 
blandt drikkend tog spisende 
mennesker. Så det ender med, at 
man går på gaden blandt biler i 
begge retninger i stedet for. 

 

21 Niels Brocks Gade Til lokaludvalget, 

Jeg tillader mig at henvende mig til 
jer angående udeservering på Byens 
Bodega i Niels Brocks Gade. 

Om sommeren sidder her ofte gæster 
udendørs til over midnat. 

Jeg ved ikke om dette er i følge jeres 
regler, men som beboer tæt på baren 
og med soveværelse vendt mod 
gaden, kan støjen nogle gange være 
meget irriterende og forstyrrende for 
nattefreden. 

Vil I overveje om der kan gøres 
noget ved problemet? 

 

22 Øster Farimagsgade. Hej, 

Afledt af jeres artikel om problemer 
med udeservering i indre by, vil jeg 
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gerne bidrage med de udfordringer 
jeg oplever på Øster Farimagsgade. 

Jeg bor på gaden, og oplever i 
sommermånederne, at de mange 
restauranter på gaden, der har 
udeservering, har borde der strækker 
så langt ud på fortorvet, at det er 
svært at komme forbi, uden at skulle 
gå på cykelstien. 

Problemet forværres af, at beboerne 
i lejlighederne over restauranterne, 
samt restauranternes gæster, har 
deres cykler stående på fortorvet, og 
de ofte bliver flyttet ud mod 
cykelstien, på den sidste ledige plads 
på fortorvet. 

Restauranterne har ikke fokus på at 
fritholde et gangareal til 
fodgængere. De er fokuserede på at 
sælge pladser til deres gæster. 

Den manglende plads, skaber ofte 
frustrationer hos både os fodgængere 
og gæster, når vi kolliderer, men 
giver også farlige situationer, hvor 
man bliver presset ud på cykelstien, 
hvor der kommer cyklister med høj 
fart bagfra. 

Det er super lækkert med de mange 
restauranter og den glade stemning, 
som udeserveringen giver, men 
fortorvet egner sig ikke til det 
omfang det efterhånden har fået, når 
der samtidig er så mange cykler i 
bylivet, som heller ikke har nogle 
gode steder, de kan parkeres. 

 

23 Linnésgade Til rette vedkomne,  

Bor i Linnésgade mellem 
torvehallerne og botanisk have. Der 
er en koreansk restaurant lige over 
for min lejlighed, Espresso på 
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hjørnet som har udeservering, 
Starbucks, torvehallerne og Mac 
Donalds inden for 100 meter. Dette 
betyder at der er rigtig meget affald i 
form af to-go-kopper, bestik, poser 
fra mad og andet affald fra de 
forskellige steder. Ud over affaldet 
er der også rigtig mange cykler som 
står rundt omkring i gaden, så man 
ikke kan bruge fortovet hvilket er en 
gene for os som bor der.  

 

24 Gl.Strand Tak for, at du vil bringe det videre. 

Jeg følger lige op med et andet 
spørgsmål i min egenskab af 
formand for ejerforeningen Gammel 
Strand 38: 

Vi forstår ikke, at ejerne af 
ejendommene på Gammel Strand, 
der også betaler for rengøring af 
fortov, ikke blive hørt, når der 
uddeles licens til udeservering. 

Ejerne i vor ejendom ønsker ikke 
udeservering, og udeserveringen har 
bredt sig. Krogs fiskerestaurant, der 
har adresse på Gammel Strand 38, 
udeserverer nu også ud for nr 36. 

Kunne man ikke indføre en ordning, 
hvor ejerne skal høres, når man 
disponerer over ejendommens 
kvaliteter. 

25 Sankt Annæ Plads  Der er til stadighed problemer på 
sct.annæplads \nyhavnssiden. 
Hotellernes "værtshuse" kan ikke få 
nok plads og indskrænker 
passagemulighederne, dels med 
skilte i passagen, dels med 
serveringsborde og når de er travlt 
stiller de stole for enden af bordene 
ud i passagen. Hertil kommer at 
Hotellernes cykeludlejning breder 
sig ind i passagen, ofte fordi 
kunderne bare sætter den brugte 
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cykel hvor som helst, men det må 
f.f. være cykeludlejerens forbandede 
pligt straks at rydde op. Der er tale 
om daglige foreteelser, men hvor er 
kommunen i disse tilfælde, 
¿???????????? 

Snak hjælper ikke, trusler om at 
fratage dem tilladelserne vil nok 
være bedre, eller store bøder (tænk 
på, hvad de på årsbasis tjener på 
denne service fra kommunens side. 

I øvrigt kan jeg ikke forstå, at det er 
gratis for værtshusene, at sætte 
borde ud på gaden og slet ikke, som 
det er tilfældet på sct.annæ plads, at 
man også GRATIS får stillet et 
kæmpestort værtshusareal til 
rådighed. 

 

26  Jeg har følgende kommentarer. 

Udeserveringen er i den gade og 
hvor jeg ellers bevæger mig i 
København generelt ikke nogen 
større gene. 

Få steder fylder borde og stole dog 
lige i overkanten. Det kan her være 
svært for visse handicappede og 
gående med div. Barnevogne etc… 

Det er specielt svært når fortovet 
skal deles med henslængte cykler 
der helt uden omtanke placeres så 
fortovene spærres. Samtidig så skal 
fortovene deles med cyklende i alle 
retninger. 

Dette kunne evt afhjælpes hvis: 

1. kommunen opsatte cykelstativer/ 
oprettede områder for parkering af 
cykler, således at det ikke var lovligt 
bare helt uden hensyn at smides 
disse hvor man har lyst. Det er 
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utroligt at kommunen ikke har 
betænkelighed med at kræve at 
bilister parkerer op til kilometer væk 
fra den restaurant/cafe de skal 
besøge, når det er et krav at 
cyklende skal kunne smide ”liget” 
lige hvor de sidder. 

2. Kommune og politi indgik i en 
AKTIV indsats for at få de cyklende 
væk fra gangarealerne. De ville så 
blive mere sikre, og der ville være 
bede plads til udeservering. 

 

27 Vimmelskaftet 
Skoubogade 

Problemet er kaffebaren på hjørnet 
af Vimmelskaftet og Skoubogade 
især om sommeren men efterhånden 
også resten af året... 

De sætter så mange borde og stole 
og skraldespande op -nu tre rækker 
borde og mere- at man ikke mere 
kan passere fra Strøget indenom 
trekanten og ned ad Skoubogade 
men må gå en større omvej rundt om 
deres afspærring på trekanten og ud i 
hovedstrømmen på Strøget. 
Samtidig er trekanten blevet deres 
kunders naturlige 
cykelparkeringssted hvilket øger 
afspærringen og omvejen yderligere 
for færdsel fra Strøget ned ad 
Skoubogade. 

Det er møgirriterende at hele 
gadearealet og trekanten er blokeret 
af serveringslokale så man ikke kan 
komme forbi.! Hvis de bare kunne 
holde sig til et afgrænset område 
langs husmuren f.eks. max to rækker 
borde eller sikre en rimelig bred fri 
passage på gaden mellem trekanten 
og serveringsarealet til Almindelig 
færdsel ville der ikke være noget 
problem. 



 
 

Side 15 af 23 

Jeg tror ikke man kan overlade 
anvendelsesvurderingen af byens 
areal til skiftende barpersonale. Der 
bør streges op på gaden i forbindelse 
med at tilladelse til udeservering 
gives, så også en politimand kan se 
og forstå grænsen -og stregerne 
gælde grænserne for placeringen af 
alt møblement fra serveringsstedet 
samt cykler, og baren skal holdes 
ansvarlig for passage- arealets 
friholdelse incl cyklerne ellers bliver 
det serveringsareal og 
kundecykelrod alt sammen. 

 

28 Møntergade 
Pilestræde 
Klareboderne 

Fortovene i indre by er meget 
smalle, men bliver nu udnyttet til alt 
muligt. En blomsterhandler i 
Møntergade fylder det halve fortov 
med blomsteropsatser. 

I hele Pilestræde fra Møntergade til 
Illum er der udeservering, så man 
må ud på gaden for at passere. I 
Klareboderne har en forretning med 
regntøj blokeret modsatte fortov 
med et skilt ” Vi har åbent!” Folk 
føler åbenbart, at de ejer fortovene. 

Tak fordi I tager emnet op, for de 
kaotiske forhold er til megen 
ærgrelse, og det er cykelrodet faktisk 
også. 

 

29 Fiolstræde Café Paludan i Fiolstræde 10-12 
overtræder dagligt både 
støjgrænserne for hvad der kan 
forventes ved udeservering. I tillæg 
ryger cafeens gæster, hvilket 
forårsager betragtelige lugtgener for 
beboerne over cafeen, når man i 
sommerhalvåret åbner vinduerne 
mod gaden.  

Problemerne med udeservering er i 
2018 blevet markant mere udtalte 
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efter at caféen har fået udskiftet 
vinduesparti i Fiolstræde 12’s 
stueetage med dørpartier, som åbnes 
hele facaden mod Fiolstræde med 
det resultat, at lyden indefra Paludan 
bogcafé høres på lige fod udenfor 
denne. Med andre ord kan vi ikke 
blot høre støjoverskridelser ifm. 
udeserveringen, men også ifm. 
indeserveringen, der pludselig lyder 
som udeservering.  

Der findes ikke klimaanlæg i cafeen, 
hvorfor personalet på varme dage 
åbner vinduerne for at sænke 
temperaturen for gæsterne. Det 
medfører udtalte støjgener mod 
gården.  

Personalet afslutter altid dagen med 
at høre høj musik, dvs. fra omkring 
kl. 22 til kl.1 - også med åbne 
døre/vinder ind mod gården. 

 

30 Fiolstræde Café Paludan (i Fiolstræde 10, 1171 
Kbh. K) overtræder Københavns 
kommunes støjregler på daglig 
basis.  

Dette er særligt problematisk i 
foråret, sommeren og efteråret, hvor 
vi omkringboende (børne)familier 
selv i højere grad har åbne vinduer.  

Konkrete eksempler på 
støjproblemerne er bl.a.;  

1) at caféens udlejer i 2017/2018 har 
udskiftet caféens vinduesparti i 
Fiolstræde 12’s stueetage med 
dørpartier, som åbnes ud mod 
Fiolstræde med det resultat, at lyden 
indefra Paludan bogcafé høres på 
lige fod udenfor denne. Med andre 
ord kan vi ikke blot høre 
støjoverskridelser ifm. 
udeserveringen, men også ifm. 
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indeserveringen, der pludselig lyder 
som udeservering.  

2) Der er lugtgener fra 
cigaretrygende gæster ifm. 
udeserveringen.  

3) Cafepersonalet/caféejeren åbner 
Paludans vinduer op ind mod 
gården, således at lyden fra 
‘cafemaskiner’, toilethåndtørrer, 
gæster samt musik forplanter sig op 
ad gårdens mure i Fiolstræde 12 
samt 14.  

3) Personalet for vane at høre høj 
musik fra gæsterne går. Dvs. fra 
omkring kl. 22/23-01 - også med 
åbne døre/vinder ind mod gården.  

4) Slutteligt er det både ulovligt og 
uetisk at filme eget personale. Dette 
bliver ligeledes gjort i Paludan 
bogcafe, hvor der er opsat kameraer, 
som peger ind mod kassen, hvor 
kunder bestiller/betaler hos 
personalet. Sidstnævnte punkt har 
selvsagt intet med støj-/lugtgenerne 
at gøre, men er imidlertid ikke 
uvæsentligt ift. det generelle billede 
af Paludan bogcafés 
uregelmæssigheder. 

 

31 Strædet. Vi oplever som sådan ikke 
problemer med udeservering i vores 
område, da de omkringliggende 
restauranter kun har tilladelse til 
udeservering på Nikolaj Plads. 

Det er også fint at musik der spilles i 
perioder, kun har tilladelse til kl. 
22.00.  

Til gengæld er det et helvede hvad 
angår Strædet, hvor vi før har nydt at 
gå tur, kigge på butikker og sætte os 
ved de omkringliggende 
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restauranter/cafeer. Det gør vi ikke 
mere, da det er forvirrende og 
forstyrrende for os (og turister har vi 
bemærket), at der er cykeltrafik i 
begge retninger og der køres 
overordentlig stærkt. 

Vi ønsker ikke cyklister ud af indre 
by, men håber at cykeltrafikken kan 
blive omlagt således at cyklister kan 
køre af anden vej, f.eks. 
Vindebrogade eller ved Stranden.  

 

32 Bredgade 
Fredericiagade  

Problemet er det samme mange 
steder: borde og stole fylder næsten 
hele fortovets bredde. Hvilket vil 
sige, at hvis 2 personer der skal 
passere hinanden, må den ene hoppe 
ud på cykelstien.  

Eksempel: Cafe Oscar på hjørnet af 
Bredgade og Fredericiagade, men 
som indledt, det er bare en af mange. 

 

33 Gl. Strand 
Kompagnistræde  

Dejligt at I nu tager dette penible 
emne op. Som beboer i området 
omkring Gl. Strand og 
Kompagnistræde er jeg dagligt 
generet af de nærmest anarkistiske 
tilstande på området. I bør dog være 
opmærksomme på, at der er stor 
forskel på tilstandene i disse uger 
med koldt klima og dårligt vejrlig og 
så tilstandene i sommerperioden. 
Min erfaring er, at restauratørerne 
stort set slipper tøjlerne helt, når folk 
ønsker at sidde uden for. Det vil 
derfor give et mere retvisende 
billede, hvis kontrolbesøgene finder 
sted i forårs- og sommerperioden. 

Held og lykke med jeres initiativ! 
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34 Jarmers Plads  
Skt. Pederstræde  

Jeg oplever desværre problemer med 
udeservering fra hotellet SP34 ved 
Jarmersplads/skt pedersstræde. 

Fra “Din nye ven” som er forpagtet 
bort fra SP34 er der ofte støj når de 
lader gæster gå ud eller sidde i 
baggården. Gården ekkoer alt så selv 
mindre aktivitet larmer og forstyrrer 
flere ejendomme. Fulde gæster der 
råber og larmer, er ikke usædvanligt 

Fra SP34s tagterasse kommer der 
også larm. Eg en lille intim koncert 
som de kaldte det var et full blown 
koncert til ud på nattet. Samt alm. 
Udeservering tager også overhånd 
med fulde gæster. 

Fra SP34’ Cocks and cows. Borde, 
stole og blomsterkummer gør det 
meget svært at passe vester 
voldgade. Med barnevogn er man 
ved at skrabe imod og det er svært at 
passere modgående uden at støde 
ind i hinanden. 

 

35 Nørre Farimagsgade 
Vendersgade 
Nansensgade 
Kultorvet 

Jeg vil lige kontrollere at jeg ikke 
har fået noget galt i halsen omkring 
reglerne for udendørsservering og 
mål. 

Så vidt jeg har forstået SKAL der, 
groft sagt, være to rækker fliser til 
passage, ikke? Det betyder at hvor 
der er tre rækker, må borde og 
stole/bænke stå 1.20 m fra 
husmurene, og hvor der er to rækker 
fliser må der kun 'dækkes op' til max 
1 m fra husmurene. Er det korrekt? 

Hvis ja, så må I gerne sende en 
mand m/k ud til Barkowski på Nørre 
Farimagsgade mellem Vendersgade 
og Frederiksborggade. De har fast 
borde/bænkesæt stillet op fra muren 
og ud mod kantstenen. Pga stedets 
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popularitet blandt unge mennesker, 
som ankommer til stedet på cykel, 
bliver man, som fodgænger nødsaget 
til at tage cykelstien i brug for 
passage. Det er også et problem med 
passage ved naboværtshuset Funchs, 
som dog overholder målene, ligesom 
caféen ved siden af, ligeledes med 
udeservering, har plastret fortovet til 
med plantekasser. 

Samtidig blev der etableret 
cykelparkering på hjørnet af 
Vendersgade og Nansensgade v café 
Kalaset. Desværre forsvandt den 
fortløbende række fliser og blev 
erstattet med brosten, hvilket giver 
problemer ved passage ad 
Vendersgade til/fra søerne, da de 
caféglade gæster parkerer deres 
cykler i forlængelse af cykelstativet, 
så cyklerne blokerer fortovet. Kan 
de fliser ikke reetableres, så fortovet 
bliver gennemgående igen? 

Og så er der jo Hvide Lam på 
Kultorvet som konsekvent stiller 
deres borde/stole helt hen til 
ledestriben for blinde- 100 % 
uacceptabelt! 

 

36 St. Kongensgade Det handler ikke kun om 
udeservering, men også skiltning på 
fortovet. Store Kongensgade har 
mange butikker, restauranter og 
cafeer hvor der langsomt er blevet 
taget mere og mere af fortovet til 
hjælp, se f.eks. vedlagte billede. 

 

37 Axeltorv Som borger i Indre By oplever jeg 
jævnligt på min færden, at der 
spilles musik på offentligt 
tilgængelige områder. Fx spiller 
Cafe Vivaldi musik fra højttalere til 
deres udeservering på Axeltorv. Det 
synes jeg ikke er i orden, når det 
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generelt ikke er tilladt at have 
udemusik ved almindelige cafeer. 

 

38 Landemærket 
Skindergade  

Fremkommelighed, eller mangel på 
samme 

Lo-jo i Landemærket: Når de har 
borde ude på fortovet, optager de 3/4 
af fortovet, der ellers er bredt, på 
dage med fyldte borde 4/4, så 
fodgængere af enhver art er henvist 
til kørebanen, helt uacceptabelt! 

Flottenheimer i Skindergade: 
Umuligt for barnevogne, rollatorer 
eller folk med lidt på sidebenene at 
passere, fortovet er i forvejen meget 
smalt. 

 

39 Borgergade 
Olfert Fischers Gade 

Ved.: Restaurant NYBODERS 
KØKKEN – Borgergade 134 st. – 
1300 København K  

Bestyrelsen for ejendommen 
Borgergade 134 – 1300 København 
K har i årevis indsendt klager 
Teknik –og Miljø forvaltningen 
vedr. Restaurant NYBODERS 
KØKKENS gentagne brud på de 
kommunale vedtægter for 
udeservering på fortovene udfor 
Borgergade 134 og Olfert Fischers 
Gade 13. Her skal henvises til 
indsendte klager med 
billeddokumentationer og hvor 
ejendommens bestyrelse senest i 
2018 bad om agtindsigt i 
klagesagernes behandling 
Kommunen. Endelig skal siges at 
ejendommens beboere i årevis har 
måtte tåle såvel støj som verbale 
ubehageligheder fra restauranten. 
Beklageligvis og trods indsendte 
klager til Kommunen over 
forholdene i –og omkring 
NYBODERS KØKKEN har man i 
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aktindsigten noteret sig, at 
bevillingsnævn og myndigheder nu 
har udstedt en natbevilling til kl. 
02:00 til restaurationen. Om 
udeserveringen og støjforholdene fra 
de mange gæster, der ofte sidder og 
spærrer for fri passage på fortovene 
har uhindret medført, at beboerne i 
ejendommen 2/3 af året ikke kan 
opholde sig på altanerne over 
NYBODERS KØKKEN. Hertil skal 
tilføjes de svære lugt og støjgenerne 
ejendommens beboere må døje fra 
de mange restaurationsgæster der i 
store gruupper står og ryger ude på 
fortove og kørebane. 

Man har noteret , at ejerlejligheder i 
naboejendommen til NYBODERS 
KØKKEN i Olfert Fischers Gade 13 
og i ejendommen med Café Black 
Swan på hjørnet af Fredericiagade 
og Borgergade i mere end et år ikke 
har kunne sælges. Det er 
udviklingen i Frederiksstaden ved 
NYBODDER.  

 

40 Nansensgade 
Frederiksborggade 
Nørre Farimagsgade 
Kultorvet 
Vendersgade 

Mahalle, Nansensgade 66, 
udeserveringen fylder så man næsten 
ikke kan komme forbi. 

Zaggis, Frederiksborggade lige ved 
søerne, udeserveringsmøbler fylder 
hele fortovet. 

Cafe Munk, hj Vendersgade Nørre 
farimagsgade møbler står ude hele 
året  

Restaurant jacobsen på Kultorvet, 
har haft udeservering foran søstrene 
Grene det er ikke i orden  

Alle 7/Eleven , bør gås efter for 
udeservering – har de møbler 
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udenfor og sælger de alkohol, 
kræver det vist en bevilling. 

Da Aldo, Vendersgade 16, der er 
store klodsede møbler der står ude 
hele året 

 

 
 

 
 
 


